
PROTOKÓLNrXXXI12O21 
z sesji Rady Gminy świdwin 

odbytej w dniu 28 wrze śnia 2021 r. 

XXXII2021 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania się  
na odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 13.09 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 13 

Ad.!. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XXXL/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady 
Gminy Świdwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Świdwin powitała radnych, sołtysów, pracowników urzędu 
gminy, mieszkańców oglądających obrady oraz zaproszonych go ści: 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Świdwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 
- Panią  Sylwię  Zmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy 

w Klępczewie 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdziła prawomocność  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestniczący w Sesji on/me: Jan Kulikowski, Robert Rozmus, Piotr Sieradzki, 
Agnieszka Tokarska. 

Nieobecni radni: Tomasz Makowski, Iwona Piotrowicz 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokół  z sesji 
Nr XXX/2021 z dnia 31.08.2021 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 13. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  
w zaproszeniach na Sesj ę . 
Następnie Przewodnicząca złożyła wniosek o zmianę  porządku obrad w związku z pojawiaj ącymi 
się  wątpliwościami co do zasadności odpłatności za udział  w klubach Senior+ w miejscowo ści 
Cieszemewo, Krosino i Rogalino. Zawnioskowa ła, żeby z porządku dzisiejszej sesji usunąć : 
1) projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  

Klub „Senior+" w miejscowo ści Cieszeniewo, 
2) projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  

Klub „Senior+" w miejscowo ści Krosino 
3) projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  

Klub „Senior +„ w miejscowości Rogalino 
4) projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegó łowych zasad ponoszenia odp łatności za pobyt 

w ośrodku wsparcia „Klub Senior+" w Cieszeniewie 
5) projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegó łowych zasad ponoszenia odp łatności za pobyt 

w ośrodku wsparcia ‚„Klub Senior+" w Krosinie 
6) projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegó łowych zasad ponoszenia odp łatności za pobyt 

w ośrodku wsparcia „Klub Senior+" w Rogalinie 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zwróciła się  do radnych i Wita z pytaniem, 
czy mają  uwagi do zaproponowanych zmian w porz ądku obrad lub chcą  coś  wyjaśnić . 
Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła  głosowanie. 

Pierwszy pod głosowanie został  poddany wniosek o usunięcie z porządku obrad projektu uchwa ły 
zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazw ą  Klub „Senior+" 
w miejscowości Cieszeniewo. 
Radni jednogłośnie (13 głosów „za") opowiedzieli si ę  za usunięciem z porządku obrad projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazwą  Klub „Senior+" 
w miejscowo ści Cieszeniewo. 

Następny pod głosowanie został  poddany wniosek o usunięcie z porządku obrad projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę  w sprawie utworzenia o środka wsparcia pod nazw ą  Klub „Senior+" 
w miejscowości Krosino. 

Pan Jan Kulikowski zadał  pytanie, czy nie można przegłosować  wszystkich zmian do porządku 
obrad „blokiem"? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zwróci ła się  z pytaniem o taką  moż liwość  
do Wójta Gminy Swidwin. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki stwierdził, że nie ma przeszkód prawnych, bo uchwa ły dotyczą  
tego samego tematu. 

W związku z propozycj ą  radnego Jana Kulikowskiego ponowiono g łosowanie. Zagłosowano 
„blokiem" nad usunięciem z porządku obrad 6 projektów uchwał  jednocześnie. 

Radni jednogłośnie (13 głosów „za") opowiedzieli si ę  za usunięciem z porządku obrad 6 projektów 
uchwał  dotyczących klubów „Senior+" w miejscowo ściach Cieszeniewo, Krosino i Rogalino. 



Radni nie wnieśli innych uwag do przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdziła, ze zmieniony porządek obrad jest porządkiem obowiązującym. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacja z wykonania bud żetu gminy za I pólrocze 2021 r. 
5. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podj ęcie uchwał : 

1) zmieniająca uchwałę  w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Świdwin w roku szkolnym 202 1/2022, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  nieruchomości na okres dłuższy niż  3 lata, 
3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości, 
4) w sprawie okre ślenia przystanków komunikacyjnych w gminie, których właścicielem 

lub zarządcą  jest Gmina Świdwin, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki 
opłat za korzystanie z tych przystanków, 

5) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomo ści, 
6) w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 

11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJA Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ZA I PÓŁROCZE 2021 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie głosu Panią  Renatę  
Kamińską  Skarbnik Gminy. 

Pani Renata Kamińska poinformowała, że na podstawie art. 266 ustawy o finansach publicznych 
informacja z wykonania budżetu gminy za pierwsze pó łrocze 2021 r. zosta ła przekazana do RIO 
w celu wydania opinii oraz przekazano j ą  do Rady Gminy. Informacja zosta ła omówiona na 
komisji budżetowej oraz na komisji łączonej. 
Następnie Pani Skarbnik przedstawi ła pokrótce realizacj ę  dochodów, wydatków, przychodów 
i rozchodów budżetu za pierwsze pó łrocze. Dochody budżetu na plan 32.774.931,63 zł  wykonane 
zostały w kwocie 18.184.915,87 z ł, tj. 55,48% planu. Z głównych Źródeł  dochodu to są  dochody 
bieżące zaplanowane w kwocie 30.148.418,33 z ł, zostały wykonane w kwocie 16.321.815,07 zł, 
czyli 54,14%. Z tego dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego wykonano 
w 48,82%, dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych 
tzw. CIT wykonano w wysokości 58,88%, dochody z subwencji ogólnej wykonano w wysokości 
55,7%, dochody z tytułu dotacji środków przeznaczonych na cele bieżące zaplanowane były 
w kwocie 1 1.904.180,39zł, a wykonano w kwocie 6.280.335, 94 z ł, czyli 52,76%. Pozosta łe 
dochody bieżące zaplanowano na kwot ę  7.266.666,94 zł, wykonano w kwocie 4.149.752,62 z ł  
czyli 57,11%. Dochody maj ątkowe zaplanowane w kwocie 2.626.513,30 z ł  wykonane zostały 
w kwocie 1.863.100,80 zł  tj. 70,93%. W dochodach maj ątkowych są  dochody ze sprzeda ży 
majątku. Wykonano je w kwocie 131.031,20 z ł, czyli 43,68% planu. Z tytu łu dotacji oraz środków 
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przeznaczonych na inwestycje zaplanowane w kwocie 2.326.513,30 z ł  wykonano w kwocie 
1.731.856,48 zł  tj. 74,44%. Natomiast wydatki bud żetu po zmianach - plan 32.774.931,63 zł  został  
wykonany w kwocie 15.880.889,01 z ł, w wysokości 48,45% planu. Z głównych wydatków to 
wydatki bieżące zaplanowane w kwocie 29.798.182,33 z ł  wykonano w kwocie 14.689.430,29 z ł  
to jest prawie 49,3%. Wydatki na obs ługę  długu zaplanowane w kwocie 126.000 zł  wykonano 
w pierwszym półroczu na kwotę  28.019,81 zł. Wydatki maj ątkowe zaplanowano w kwocie 
2.976.749,30 zł, wykonano w kwocie 1.191.455,72 zł  tj. to jest wysoko ści 40,03%. 
Z najważniejszych inwestycji, które by ły realizowane i zosta ły zakończone to jest budowa sieci 
kanalizacyjnej Bystrzyna-Dobrowola oraz budowa sieci kanalizacyjnej Stary Przybys ław, której 
zakończenie jest zaplanowane na drugie pó łrocze 2021 r. Wynik budżetu - dochody gminy zosta ły 
zrealizowane w wysoko ści 18.184.915,87 zł. Na realizację  zadań  gminnych czyli na wydatki 
przeznaczono kwot ę  15.880.889,01 É. Oznacza to, że w pierwszym półroczu odnotowano 
nadwyżkę  budżetową  w wysokości 2.304.026, 86 É. Saldo operacyjne bud żetu zgodnie z art. 242 
ustawy o finansach publicznych czyli dochody bie żące minus wydatki bieżące osiągnęły wartość  
dodatnią  i wyniosły 1.632.381,78 É. Przychody bud żetu na dzień  30.06.2021 r. zrealizowano 
na łączną  kwotę  2.094.931,21 zł, w tym nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych. Rozchody budżetu 
zrealizowano na poziomie 0% planu i sp łata zadłużenia planowana jest na drugie pó łrocze 2021 r. 
Informacja z wykonania bud żetu za pierwsze pó łrocze zosta ła rozpatrzona przez Regionaln ą  Izbę  
Obrachunkową  i otrzymała pozytywną  opinię  zawartą  w uchwale RIO z dnia 8.09.202 1 r. 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowa ła na wspólnym posiedzeniu w dniu 20.09.2021 r., na którym przedstawiona 
została informacja z wykonania bud żetu gminy za I półrocze 2021 r. oraz omówiono projekty 
uchwał  na dzisiejszą  sesję  Rady Gminy Swidwin. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do biura rady wp łynęły 
pisma: 

1) W dniu 09.09.202 1 r. wpłynęło pismo mieszkańców Bystrzyny z pro śbą  o ujęcie drogi 
numer 47 w Bystrzynie w bieżących pracach remontowych i doprowadzenie jej 
do odpowiedniego stanu technicznego. W ubieg ły piątek odbyła się  wizja lokalna 
z przedstawicielami Urzędu Gminy w miejscu, o którym jest mowa w tym pi śmie i dalsze 
decyzje w tej sprawie b ędą  podejmowane przez Wójta Gminy świdwin. 

2) W dniu 20.09.202 1 r. wpłynęła uchwała nr Nr LyIII.2682.2021 Sk ładu Orzekaj ącego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 08.09.2021 r. z przebiegu 
wykonania budżetu i wieloletniej prognozy finansowej w pierwszym pó łroczu 2021 r. 
Opinia jest pozytywna. 

3) W dniu 21.09.2021 r. wp łynęło wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie po przeprowadzonej w okresie od 24 maja do 20 lipca 2021 r. kontroli 
kompleksowej gospodarki finansowej Gminy świdwin za lata 2017-2020, wybranych 
zagadnień  za okres sprzed 2017 r. oraz występujących w 2021 r. 

4) W dniu 22.09.202 1 r. wpłynął  z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Szczecinie odpis wyroku z dnia 26.08.202 1 r. wraz z uzasadnieniem w sprawie 
zaskarżonej przez prokuratora uchwa ły Nr XX VII/223/2006 Rady Gminy Swidwin z dnia 
28.02.2006 r. •  w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Świdwin". Stwierdzono nieważność  *21 ust. 1, *21 ust. 3, *25 
ust. 1 regulaminu, a w pozostałym zakresie oddalono skarg ę. Przewodnicząca dodała, 
że nowy regulamin uchwalony został  na poprzedniej sesji. 
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5) W dniu 27.09.202 1 r. wpłynęło pismo od Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie 
Swidwin z prośbą  o dokonanie zmian do projektów uchwał. Przewodnicząca dodała, 
że projekty te zostały usunięte w porządku dzisiejszych obrad. 

6) W dniu 28.09.202 1 r. wpłynęła odpowiedź  Wójta Gminy Swidwin na zalecenia zawarte 
w wystąpieniu pokontrolnym z dnia 13.09.202 1 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie oraz zastrze żenia Wójta Gminy świdwin do wniosków zawartych 
w wystąpieniu pokontrolnym. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym Komisja Rewizyjna dokona ła kontroli wykonania planu finansowego 
za pierwsze półrocze 2021 r. oraz kontroli wydatków urz ędu gminy za pierwsze pó łrocze 2021 r. 

Pan Antoni Giluk - Przewodniczący Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Handlu, 
Usług, Bezrobocia i Opieki Spo łecznej poinformował, że komisja budżetowa odbyła posiedzenie 
13.09.202 1 r. Komisja analizowa ła wykonanie budżetu gminy za pierwsze pó łrocze 2021 r., 
analizowała ściągalność  opłat za odpady komunalne oraz ich wydatkowanie na rzecz MPGO 
w Wardyniu Górnym oraz wysłuchała informacj ę  na temat rozwoju gospodarczego handlu i us ług 
w2021 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
Komisja Rolnictwa uda ła się  do Bystrzynld w zwi ązku z pismem, które wp łynęło 
od mieszkańców. 
Przewodnicząca dodała, że pisma które wymieniła, a które wpłynęły do biura Rady Gminy 
świdwin w okresie międzysesyjnym dostępne są  w biurze rady i każdy radny może się  z nimi 
zapoznać . 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin, 
Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG 
Swidwin oraz Pan Kazimierz Lechocki - Wójt Gminy Świdwin. 

Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej UG Świdwin przedstawiła informacj ę  z działalności Referatu w okresie między 
sesjami: 

- wydano następujące decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia: 
- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna ula" wraz z infastruktur ą  towarzyszącą  

zlokalizowanej na dzia łce nr 26/24 o mocy do 3MW obr ęb Gola Dolna, gmina Świdwin 
- prowadzone są  następujące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia: 
- punkt skupu złomu, metali kolorowych i surowców wtórnych na dzia łkach o numerach 

ewidencyjnych 1/14, 1/15, 1/16 i część  działki nr 1/12 położonych w miejscowości 
Stary Przybysław; wydano postanowienie o zakresie raportu i udziale spo łeczeństwa 
w postępowaniu 

- budowa farmy fotowoltaicznej Niemierzyno o łącznej mocy do 135 MW na działkach 
ewidencyjnych w obrębie Niemierzyno; gmina czeka na raport oddzia ływania 
przedsięwzięcia na środowisko 

- budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 80 MW wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  
„Swidwin 1", na dzia łkach o numerze ewidencyjnym: 76/43, 76/54 obr ęb Krosino; 
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gmina czeka na opinie RDOŚ  i Wód Polskich 
- budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 59 w obrębie Lekowo; wydano 

obwieszczenie o zakończeniu postępowania i możliwością  zapoznania się  
z dokumentacj ą  przed wydaniem decyzji 

- wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji dla przedsi ęwzięcia polegaj ącego na 
budowie elektrowni fotowoltaicznej o mocy do ok. 112,3 MW wraz z inI1astruktur4 
towarzyszącą  (sieć  energetyczna i teletechniczna) w obr ębie Niemierzyno 

- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie Biuro 
Koszalin wypłacił  dotacj ę  w wysoko ści 12.146,25 zł  za realizacj ę  zadania usuwania 
barszczu Sosnowskiego 

- złożono wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
o dofinansowanie zadania w ramach programu priorytetowego nr 2.7 „Racjonalne 
gospodarowanie odpadami i ochrona ziemi: Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów 
pochodzących z działalności rolniczej"; całkowity koszt zadania wynosi 60.000,00 z ł, 
kwota dofinansowania 40.650,00 zł  

- trwaj ą  prace nad przetargiem na odbiór i transport odpadów komunalnych z nieruchomo ści 
zamieszkałych; przetarg zostanie og łoszony w pierwszej polowie października 

- Wójt Gminy Świdwin Zarządzeniem z dnia 24.08.202 1 r. powołał  komisję  
do przeprowadzenia kontroli wykonywania dzia łalności gospodarczej przez 
przedsiębiorców posiadających wpis do rejestru dzia łalności regulowanej w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 
Swidwin; powołana 4-osobowa komisja (s ą  to pracownicy referatu rolnego) kontroluj ą  
następujące przedsiębiorstwa: ATF Chojnica, MPGO Wardyń  Górny, ZUK Świdwin 
i Remondis Barwice; w ramach kontroli w dniu 24.09.2021 r. pracownicy Referatu 
Rolnego, Ochrony środowiska i Gospodarki Komunalnej dokonali kontroli przedsi ębiorcy 
wykonującego dzia łalność  na terenie gminy Swidwin tj. firmy ATP Chojnica; w ramach 
kontroli zlustrowano bazę  ATF, która się  mieści w Połczynie-Zdroju; kontrola dotyczy ła 
prawidłowego oznakowania pojazdów przedsi ębiorcy, miejsc gromadzenia odpadów 
przygotowywanych do przekazania do instalacji, legalizacji wagi, wyposażenia bazy 
magazynowo-transportowej, utrzymania odpowiedniego stanu sanitarnego samochodów 
i urządzeń , dokumentacji dot. wymagań  technicznych wyposażenia pojazdów, warunków 
socjalnych pracowników zatrudnionych u przedsi ębiorcy; obecnie przygotowywane s ą  
protokoły z odbytych kontroli 

- w miesiącu wrześniu Referat Rolny, Ochrony środowiska i Gospodarki Komunalnej 
przeprowadzi ł  następujące przetargi: 
- na sprzeda ż  działki budowlanej nr 111/1 o powierzchni 0,1075 ha wraz z udzia łem 

w wysokości 1/8 części w działce nr 111/4 stanowiącej drogę  wewnętrzną, 
nieruchomość  położona w Kluczkowie; cena wywo ławcza wynosiła 19.400,00 zł  netto, 
cena osiągnięta w przetargu wyniosła 49.938,00 zł  brutto 

- na sprzedaż  działki niezabudowanej nr 8 5/68 o powierzchni 0,0124 ha nieruchomo ść  
położona w Krosinie; cena wywoławcza wynosiła 5.500,00 zł  netto, cena osi ągnięta 
w przetargu wyniosła 7.011,00 zł  brutto 

- na sprzedaż  działki niezabudowanej nr 85169 o powierzchni 0,0773 ha nieruchomo ść  
położona w Krosinie; cena wywo ławcza wynosi ła 30.000,00 zł  netto, cena osiągnięta 
w przetargu wyniosła 37.515,00 zł  brutto 

- na dzierżawę  części działki rolnej nr 20 o powierzchni do wydzier żawienia 0,56 ha 
nieruchomość  położona w Łąkowie; cena wywo ławcza wynosiła 2,8 dt ziarna 
pszenicy, cena osi ągnięta w przetargu wyniosła 3,3 dt ziarna pszenicy, co stanowi 
kwotę  307,00 zł  rocznego czynszu dzierżawnego 

- podpisano 5-1etnie umowy dzierżawy: 
- dzierżawa części dz. nr 2o powierzchni 0,9718 ha położona w Berkanowie 



- dzierżawa części dz. nr 85 o powierzchni do wydzierżawienia 0,0560 ha po łożona 
w Oparznie 

- w Referacie Rolnym pokój nr 48 działa Punkt Konsultacyjny w ramach programu 
priorytetowego „Czyste Powietrze", gdzie mieszka ńcy mogą  zasięgnąć  informacji 
w zakresie założeń  programu, uzyskać  pomoc w wypełnieniu wniosku o dofinansowanie, 
a także w rozliczeniu zrealizowanej inwestycji; punkt udziela tak że informacji w zakresie 
wprowadzonego w kwietniu br. na terenie województwa zachodniopomorskiego programu 
pilotażowego dotyczącego wymiany źródeł  ciepła i termomodernizacji w budynkach 
wielorodzinnych (od 3 do 20 lokali), jednak w tym przypadku wype łnienie wniosku 
i przygotowanie odpowiedniej dokumentacji celem rozliczenia przedsi ęwzięcia leży po 
stronie beneficjenta; obecnie wi ększe zainteresowanie otrzymaniem dofinansowania 
wykazują  właściciele lokali położonych w budynkach wielorodzinnych; w obu 
programach wysoko ść  dofinansowania może sięgać  odpowiednio 30% lub 60% wysoko ści 
kosztów kwalifikowanych w zale żności od osiągniętych przez beneficjenta dochodów 
w roku ubiegłym 

- w Referacie Rolnym mo żna także pobrać  i skorzystać  z pomocy w wypełnieniu deklaracji 
dotyczącej źródeł  ciepła i źródeł  spalania paliw, którą  zgodnie z obowi ązującymi 
przepisami muszą  złożyć  wszyscy właściciele budynków i lokali mieszkalnych, a tak że 
budynków i lokali niezamieszkałych, jeśli są  one ogrzewane; deklaracje nale ży złożyć  do 
dnia 30 czerwca 2022 r. w przypadku budynków istniej ących, natomiast dla budynków 
nowo wybudowanych (po 1 lipca 2021 r.) w terminie 14 dni od dnia uruchomienia źródła 
ciepła 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG Świdwin przedstawił  informacj ę  z działalności Referatu w okresie między sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu mieszkańców gminy Świdwin do punktów szczepień  na terenie 

powiatu świdwińskiego 
- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu 

i w Świdwinie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych 
- bieżąca realizacja i obs ługa funduszy so łeckich 
- obsługa zebrań  sołeckich 
- przeglądy i bieżące naprawy placów zabaw na terenie gminy 
- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych 

w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- bieżąca współpraca ze szko łami 
- złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie o refundacj ę  wydatków 

w związku z realizacj ą  zadania transport osób maj ących trudno ści w samodzielnym 
dotarciu do punktów szczepień  na Coyid-19 

- współpraca z poszczególnymi so łectwami w zakresie organizacji festynów i wydarze ń  
sołeckich 

- koordynacja spraw zawi ązanych z transportem publicznym 
- współorganizacja V Powiatowego Jarmarku Zdrowej Żywności i Rękodzieła Ludowego-

Dożynłd Powiatowe 2021 w Lekowie w dniu 11.09.2021 r. 
- organizacja Gminnego Turnieju So łectw o Szablę  Wójta w miejscowo ści Krosino w dniu 

25.09.202 1 r. z udziałem ośmiu zespołów reprezentuj ących poszczególne so łectwa Gminy 
Świdwin 
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- trwa akcja szczepień  przeciwko Coyid- 19 na terenie gminy ( świetlice, szko ły, remizy, 
festyny) 

- złożono wnioski o udzielenie wsparcia finansowego w roku 2021 na realizacj ę  zadania 
wycieczki szkolne składany w ramach przedsięwzięcia Ministra Edukacji i Nauki 
pn. Poznaj Polskę  

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawil informacj ę  z działalności na samodzielnych 
stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych: 
- wprowadzono poprawki do wniosku o p łatność  w ramach projektu pn.: Zmniejszenie 

zagrożenia wykluczeniem spokcznym ludno ści zamieszkuj ącej miejscowość  Stary 
Przybysław, poprzez uporządkowanie gospodarki ściekowej 

- wniesiono poprawki do wniosku końcowego projektu pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej 
wraz z oczyszczalni ą  ścieków i przepompowniami w miejscowo ści: Bystrzyna i 
Dobrowola" 

- Gmina Świdwin jest członkiem partnerstwa terytorialnego pod nazw ą  Strefa Centralna 
która obejmuje wszystkie gminy powiatu drawskiego, świdwińskiego i łobeskiego; 
obecnie trwaj ą  prace nad akceptacj ą  i uzgodnieniem strategii oraz fiszek projektowych 

Zadania realizowane na stanowisku Komendanta Straży Gminnej: 

Straż  Gminna wykonywała zadania zgodnie z ustawą  o strażach gminnych oraz wykonywa ła 
czynności zlecone przez Wójta to jest: 

- wyjaśnianie interwencji zgłoszonych przez mieszkańców gminy 
- podejmowała własne interwencje 
- dokonywała kontroli pod wzgl ędem ładu, porządku, spalania odpadów 
- dokonywała kontroli pod względem właściwej opieki nad zwierzętami oraz posiadania 

aktualnych szczepień  
- dokonywała kontroli zgodno ści złożonej deklaracji na zagospodarowanie odpadów 
- dokonywała kontroli umieszczenie numeru porządkowego na nieruchomości 
- brała udział  w posiedzeniach grup roboczych dotyczących procedury niebieskiej karty 
- wspólnie z inspektorem do spraw ochrony środowiska brała udział  w odławianiu 

bezpańskich zwierząt 
- uczestniczyła w zabezpieczeniu do żynek 
- podejmowała działania wspólnie ze Strażą  Leśną  i Policją  

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych: 
- w dniu 6 wrze śnia nastąpiło otwarcie ofert w ramach postępowania na dostawę  energii 

elektrycznej w roku 2022 dla Gryfickiej Grupy Zakupowej, do której nale ży gmina: 
- dla lokali i obiektów najkorzystniejszą  ofertą  jest oferta firmy Energa - Obrót i wynosi 

566,91 zł /MWh brutto (334,31 z ł w2O2l) 
- dla oświetlenia drogowego najkorzystniejszą  ofertą  jest oferta firmy Enea i wynosi 

524,47 zł  / MWh brutto (325,09 zł  w 2021) 
- w dniu 10 września podpisana zosta ła umowa na dostawę  busa dla Gminy Świdwin - 

termin dostawy ustalono na 80 dni od dnia podpisania umowy tj. do dnia 29.11.2021 r. 
Wójt dodał, że na poprzedniej sesji informował  iż  gmina Swidwin pozyskała 
dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska jak i PFRON-u. 
Natomiast postępowania przetargowe na dostaw ę  „elektryka", czy „pó łelektryka" nie 
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przyniosły rozstrzygnięć  z powodu braku ofert. W zwi ązku z tym gmina jest zmuszona 
rozwiązać  umowę  z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Srodowiska. Jeszcze jest przed 
rozmowami i albo gmina wypowie umowę  albo być  może przeznaczy to dofinansowanie 
na inny cel, jeżeli taka będzie wola Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Gmina kupuje busa z dofinansowaniem PFRON plus udzia ł  własny, z dofinansowaniem 
w granicach 70% wartości busa. 

- w dniu 15 wrze śnia nastąpił  odbiór dokumentacji projektowej dotycz ącej przebudowy 
drogi gminnej w miejscowo ści Lekowo w ramach dofinansowania otrzymanego od 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa; w dniu 1 pa ździernika ogłoszone zostanie 
postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na wykonanie robót budowlanych 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że trzy tygodnie temu Gmina Świdwin została 
wyróżniona nagrodą  100.000 zł  za wzrost poziomu zaszczepieni. Gmina Swidwin zaj ęła pierwsze 
miejsce za miesiąc sierpień  w gminach do 7 tys. mieszkańców. Wójt dodał, że cieszy się  z tej 
nagrody, bo to był  wzrost w miesiącu sierpniu pomimo tego, że gmina jest daleko w tyle, a w dniu 
dzisiejszym jest na ostatnim miejscu w zachodniopomorskim pod wzgl ędem osób zaszczepionych. 
Przyznana nagroda dotyczy wzrostu poziomu szczepie ń, czyli w sierpniu wtedy kiedy zacz ęto 
szczepienia na świetlicach nastąpił  wzrost o ponad 7% i to pozwoli ło zająć  pierwsze miejsce w tym 
przedziale liczebnym mieszkańców. Były cztery nagrody Ustronie Morskie, Gmina Świdwin, 
Choszczno i Pełczyce. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował, że po zakończonej kontroli RIO protokó ł, 
wystąpienie pokontrolne i ustosunkowanie si ę  do wystąpienia pokontrolnego zosta ły umieszczone 
na stronie internetowej, a uwagi zosta ły również  przesłane do Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej oraz Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  wszystkim zaangażowanym w organizacj ę  dożynek 
powiatowych oraz Turnieju So łectw o Szablę  Wójta i pogratulował  wygranym. 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował, że w porozumieniu z PKS Złocieniec od dnia 
1.10.2021 r. wprowadzona zostaje oko ło 50% obniżka cen biletów miesięcznych dla uczniów 
szkół  ponadpodstawowych. Wójt ma nadziej ę, że nie będzie to tylko miesięczna promocja, lecz 
będzie ona obowiązywała do końca roku. 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań . 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Nie zgłoszono zapytań . 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Nie udzielono odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Świdwin w roku szkolnym 202112022. 
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Pani Anna Pietryka przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie określenia 
średniej ceny jednostki paliwa w Gminie świdwin w roku szkolnym 202 1/2022 (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 2 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, te konieczno ść  podjęcia uchwały 
wynika z błędnej stawki, jaką  gmina otrzymała od jednej ze stacji paliw. 

Uchwala Nr XXX1124812021 zmieniająca uchwałę  w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Swidwin w roku szkolnym 202 1/2022 zosta ła przyjęta jednogłośnie 13 głosami 
„za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protoko łu). 

2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  nieruchomości na okres dłuższy 
niż  3 lata. 

Pani Anna Pietryka przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  
nieruchomości na okres dłuższy niż  3 lata (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 4 do protoko łu). 

Uchwała Nr XXXI/249/2021 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  nieruchomo ści na okres 
dłuższy niż  3 lata została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści. 

Pani Anna Pietryka przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  
nieruchomo ści (treść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Uchwała Nr XXXI125012021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomości została 
przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 
do protokołu). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy 
Świdwin, których właścicielem lub zarządcą  jest Gmina świdwin, warunków i zasad 
korzystania z nich oraz ustalenia stawki op łat za korzystanie z tych przystanków. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w stosunku do projektu 
uchwały, który radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesj ę  konieczne było naniesienie poprawek 
polegających na dopisaniu w tytule uchwały, w *1 oraz w *2 wyra żenia „na terenie gminy 
Świdwin" po wyrażeniu „przystanków komunikacyjnych". W każdym z tych miejsc po wyra żeniu 
przystanki komunikacyjne/przystanków komunikacyjnych trzeba dopisa ć  wyrażenie „na terenie 
gminy świdwin". 
Przewodnicząca zapytała, czy radni są  przeciwko naniesieniu takiej poprawki? 
Wobec braku sprzeciwu poprawka zosta ła naniesiona poprzez aklamacj ę . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że projekt uchwa ły który radni 
otrzymali zawierał  jeszcze *3  brzmiący: „Zwalnia się  wszystkich operatorów i przewodników 
z opłaty finansowej za korzystanie z przystanków komunikacyjnych wymienionych w *1 
za zatrzymanie autobusu na ka żdym przystanku według uzgodnionego rozkładu jazdy." 
Przewodnicząca wyjaśniła, że ten zapis z projektu uchwa ły również  powinien zostać  usunięty 
w związku z tym, że tak jak to uzasadniono zgodnie z ustaw ą  gmina Swidwin może ustalić  opłatę  
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za korzystanie z przystanków, a je żeli może ustalić  to nie wpisuje się  w projekt uchwały, 
że zwałnia się  kogokolwiek, jeżeli nie uchwalono odpłatności za korzystanie z tych przystanków. 
Wobec tego kolejna poprawka dotyczy usuni ęcia z projektu uchwa ły zapisu: „Zwalnia się  
wszystkich operatorów i przewodników z op łaty finansowej za korzystanie z przystanków 
komunikacyjnych wymienionych w *1 za zatrzymanie autobusu na ka żdym przystanku według 
uzgodnionego rozkładu jazdy." 
Przewodnicząca zapytała, czy radni są  przeciwko naniesieniu takiej poprawki? 
Wobec braku sprzeciwu poprawka zosta ła naniesiona poprzez aklamacj ę . 

Pani Anna Pietryka przedstawiła poprawiony projekt uchwa ły w sprawie okre ślenia przystanków 
komunikacyjnych na terenie gminy Swidwin, których w łaścicielem lub zarządcą  jest Gmina 
Swidwin, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki op łat za korzystanie z tych 
przystanków (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Uchwa ła Nr XXXI1251/2021 w sprawie okre ślenia przystanków komunikacyjnych na terenie 
gminy Swidwin, których właścicielem lub zarządcą  jest Gmina Swidwin, warunków i zasad 
korzystania z nich oraz ustalenia stawki op łat za korzystanie z tych przystanków zosta ła przyjęta 
jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

S. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomo ści. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomo ści (treść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w *2 projektu uchwały, który 
radni otrzymali brakowało wyrażenia „określenia stawek". W pierwotnej wersji by ło „w sprawie 
podatku od nieruchomo ści", natomiast właściwy tytuł  uchwały z 2019 r. brzmi „w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomo ści". 

Pan Lech Lipka Sołtys Sołectwa Berkanowo zapyta ł, czy podatek od nieruchomo ści to jest 
podatek rolny, a jeśli tak to jak to się  ma w stosunku do bieżącego? 
Pani Renata Kamińska odpowiedziała, że w tej chwili ustalany jest podatek od nieruchomo ści 
i to nie jest podatek rolny. Skarbnik doda ła, że podatek rolny obliczany jest na podstawie ceny 
żyta, która będzie ogłoszona w październiku przez GUS. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że podatek rolny przedstawiany jest 
przez Główny Urząd Statystyczny, chyba że Rada Gminy zdecyduje się  na zmianę  tego podatku, 
który jest odgórnie narzucony. 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że na razie ustalane są  stawki podatku od nieruchomości, 
a w październiku będą  podane przez GUS stawki podatku rolnego, czyli cena żyta oraz podatek 
leśny, czyli cena drewna i dopiero wtedy rada b ędzie w tej sprawie obradować . 

Uchwała Nr XXX1125212021 w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści została 
przyj ęta głosami: „za" - 12 głosów, „przeciw" - 1 glos (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawiła uchwałę  w sprawie dokonania zmian 
w budżecie gminy na rok 2021 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
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Uchwala Nr XXX11253/2021 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 zosta ła 
przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 13 
do protokołu). 

Ad.!!. WOLNE WNIOSKI 

Pan Ryszard Pawlonka podziękował  za wymianę  nawierzchni chodnika w Łąkowie 
i odprowadzenie wody z jezdni. 

Pani Agnieszka Tokarska zwróciła się  z prośbą  do Wójta, aby złożyć  pismo do starostwa 
o dokończenie utwardzonego pobocza w miejscowo ści Lipce, żeby to znalazło się  w planie 
na przyszły rok. Radna poprosi ła, by Wójt trzymał  rękę  na pulsie w sprawie przej ęcia drogi 
na osiedlu w Oparznie. 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosił, by Wójt wyjaśnił  co zostało ustalone w sprawie wysiadania 
dzieci na przystanku w Klępczewie, czy ta sprawa zostanie szybko rozwi ązana? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że w dniu dzisiejszym odbyło się  spotkanie w terenie 
w którym uczestniczy ł  Zastępca Wójta, Pan Sebastian Basiejko oraz Kierownik odcinka 
Rejonowego Wojewódzkich Dróg. Okaza ło się , że decyzja musi zapaść  wyżej, więc pismo zostało 
skonstruowane i próbowano umówi ć  się  na wizytę  do dyrektora Zachodniopomorskiego Zarz ądu 
Dróg Wojewódzkich w Koszalinie. Z Dyrektorem Micha łem Żuberem będą  prowadzone rozmowy 
odnośnie tego, co da się  zrobić  zgodnie z ustaleniami, które były tam w terenie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że to o czym będzie mówił  nie dotyczy działalności 
rady ani Wójta, ale patrz ąc na miejsce gminy w rankingu gmin zaszczepionych to Gmina Świdwin 
jest na ostatnim miejscu w województwie zachodniopomorskim. Jest tu zaledwie 41,5% osób 
zaszczepionych. Wójt zach ęcił  niezdecydowanych i tych którzy nie wiedz ą, że w również  
w miesiącu październiku będą  organizowane akcje szczepienne. Wójt powiedzia ł, że jeżeli jest 
problem z dotarciem lub nie ma jak dojecha ć  to gmina jest w stanie te osoby dowie źć  do punktu 
szczepień . 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 13.09 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XXXI/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protokołu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Anna 1ejniczak 

Protokołowała 

IzabelaZawojska 
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1) Lista obecności. 
2) Uchwała Nr XXX11248/202 1 zmieniająca uchwałę  w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Świdwin w roku szkolnym 202112022. 
3) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmieniany uchwa ły w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Świdwin w roku szkolnym 202112022. 
4) Uchwała Nr XXX11249/202 1 w sprawie wyra żenia zgody na dzierżawę  nieruchomości na okres dłuższy niż  

3 lata. 
5) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę  nieruchomości na okres dłuższy niż  

3 lata. 
6) Uchwała Nr XXXI/25012021 w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści. 
7) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości. 
8) Uchwała Nr XXXI1251/2021 w sprawie okre ślenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy 

Świdwin, których w łaścicielem lub zarządcą  jest Gmina Świdwin, warunków i zasad korzystania z nich oraz 
ustalenia stawki opiat za korzystanie z tych przystanków. 

9) Imienny wykaz głosowania w sprawie okre ślenia przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Swidwin, 
których właścicielem lub zarządcą  jest Gmina Świdwin, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia 
stawki opłat za korzystanie z tych przystanków. 

10) Uchwała Nr XXXI/2521202 I w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści. 
11) Imienny wykaz głosowania w sprawie okre ślenia stawek podatku od nieruchomo ści. 
12) Uchwała Nr XXXI/25312021 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
13) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
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